
 

 

 
 

 
ACTE PLE EXTRAORDINARI  
DATA 27 DE JULIOL DE 2004 
HORA 8 DEL VESPRE 

 
ORDRE DEL DIA PRESIDENT: la Il·lme. Alcaldessa 

Montse Gatell Pérez 

- Gemma Perich Vidal    
- Joan Roura Umbert 
- Cèsar Galvan Romero  
- Núria Juncadella Roig 
- Mireia Casamada Humet 
- Jordi Roman Clusella 
- Xavier Romance Vilardell    
- M. Antònia Pérez Ballonga 
- Rosa Massot Casadevall 
- Ignasi Giménez Renom 
- José Eduardo González Navas 
- Jordi Permanyer Bellmunt 
- Francesc Deu Trullas 
- F. Xavier García García 
 
 
 
- Juli Boadella Vergés 
     Secretari 

  
  1.-  Convocatòria de selecció de personal i bases 
         selectives. 
 
  2.-  Subvenció de medi  ambient INTERREC  
 
  3.- Pla Parcial de Can Bages, aprovació de les  
       esmenes. 
 
  4.- Tarifes del Servei d’Aigües   
 
  5.- Aprovació inicial ordenança via pública. 
 
  6.-  Manifest 
    
  
 
    
   
 

- Francesc Aragon 
 Interventor  

EXCUSEN L’ABSÈNCIA                           
- Jordi Carcolé García 
- Sandra Roig Garay 

 
Vist que els reunits formen la majoria legal de membres que legalment constitueixen l’Ajuntament 
Ple, el Sr. President declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels assumptes inclosos en l'ordre del 
dia. 
 
 1.- CONVOCATÒRIA DE SELECCIÓ DE PERSONAL I BASES SELECTIVES   
 
Vist que els articles 14, 23.2 i 103.3 de la Constitució Espanyola i articles de desenvolupament de 
la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i del 
procediment administratiu comú, estableixen que l’accés a la Funció Pública s’ha de regir pels 
principis d’igualtat, mèrit, capacitat i publicitat, 
Vist que a la plantilla del personal funcionari de l’Ajuntament de Castellar del Vallès, aprovada per 
l’Ajuntament en Ple el 10 de desembre de 2003 i publicada per edicte al BOP del 16 de gener de 



 

 

2004, hi ha previstes 6 places vacants, que figuren a la corresponent relació de llocs de treball i 
oferta pública d’ocupació, publicada per edicte al BOP del 6 de febrer de 2004, per a ser 
convocades mitjançant concurs-oposició lliure, 
Vist que aquestes places són les que a continuació s’indiquen: 
a) 1 plaça de l’Escala d’Administració Especial, Sots-Escala Tècnica, Tècnic Superior 

especialista en GIS, Grup A. 
b) 5 places de l’Escala d’Administració General, Sots-Escala Auxiliar, Grup D. 
Vist que el Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya, estableix en el seu article 286 que: 
Primer.- L’accés a la condició de funcionari de carrera de les corporacions locals s’ha de fer 
d’acord amb l’oferta pública d’ocupació, mitjançant una convocatòria pública que garanteixi el 
compliment dels principis constitucionals d’igualtat, mèrit i capacitat,  
Segon.- La selecció s’ha de fer d’acord amb les regles bàsiques, programes mínims i titulació 
contingudes en la normativa bàsica de l’Estat i de desenvolupament de la Generalitat de 
Catalunya. 
Tercer.- El ple de la corporació ha d’aprovar les bases de les convocatòries de selecció per 
l’accés a la condició de funcionari de carrera de l’entitat local (en aquest apartat s’introdueix un 
canvi respecte de la normativa anterior a la refosa, ja que la Llei 8/1987, municipal i de règim local 
de Catalunya, atribuïa la competència per aprovar les bases de les convocatòries de selecció de 
personal a l’Alcalde/essa). 
Per tot, es proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar les bases de la convocatòria dels processos de selecció corresponents a 
l’oferta pública d’ocupació d’aquest Ajuntament per a l’any 2004, per a cobrir les següents places 
vacants de la plantilla de funcionaris: 
a) 1 plaça de l’Escala d’Administració Especial, Sots-Escala Tècnica, Tècnic Superior 

especialista en GIS, Grup A. 
b) 5 places de l’Escala d’Administració General, Sots-Escala Auxiliar, Grup D. 
SEGON.- Publicar aquestes bases al BOP i l’anunci de la convocatòria al DOGC, per aplicació 
dels articles 286.2 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la 
Llei municipal i de règim local de Catalunya, i article 76 del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel 
qual s’aprova el reglament del personal al servei de les entitats locals. 
Presenta la proposta l’Alcaldessa Sra. Montse Gatell  tot dient que arran d’un canvi en la Llei cal 
que cada cop que es convoquin concursos per a la selecció de personal funcionari de carrera o 
laboral indefinit i que s’aprovin les bases en un Ple. 
Intervé la Sra. Gemma Perich, per CiU, i diu que en la plantilla de personal aprovada per 
l’Ajuntament Ple, el proppassat dia 10 de desembre de 2003, es proposava cobrir  sis places 
vacants, en convocatòria pública.     
En torn  d’intervencions pel PSC la Sra. Antònia Pérez diu que troba correcte aquest canvi en la 
normativa, ja que en tot el que siguin concursos, com més clares siguin les pautes, ajudarà a 
millorar el procés de selecció.        
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
 2.- SUBVENCIÓ DE MEDI AMBIENT INTERREC 
 
Arrel del treball conjunt que es realitza en el Pla Director del Ripoll Mitja amb altres municipis, es 
proposa buscar fons europeus que subvencionin l’arranjament, la recuperació i la promoció de la 
sèquia Monar, que transcorre al llarg del riu Ripoll. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 



 

 

ACORDS: 
PRIMER.- L’Ajuntament de Castellar del Vallès, com a soci sol·licita presentar-se al programa 
Interreg IIIB sud-oest europeu, amb el projecte comú. Les sèquies, canals de cultura i via. Els 
altres socis del projecte seran: L’Ajuntament de Sabadell que liderarà el projecte, el de Castellar, 
Aigües de Manresa i un soci europeu. 
SEGON.- Deixar constància que la 1a Tinent d’Alcalde de l’Ajuntament de Castellar del Vallès ha 
firmat la carta de compromís del projecte en els diferents idiomes dels socis del projecte, on 
aprova i es compromet a participar en l’execució del projecte. Les sèquies, canals de cultura i vida       
amb una aportació financera de 32.000 € i confirma que el projecte compleix amb les condicions 
d’elegibilitat i respecta la legislació comunitària. 
Presenta la proposa la Sra. Mireia Casamada  per CiU, per dir que ens presentem a una 
subvenció en el programa Interreg IIIB sud-oest europeu,  juntament amb Sabadell per poder 
arranjar la sèquia monar que va des del Mas Pinató i fins el terme amb Sabadell.  Aquestes 
subvencions europees conten amb altres socis de Portugal i França; i una condició per poder-nos 
–hi adherir és que hi hagi un acord de Ple. L’import de la subvenció és el 50 per cent de la 
inversió. 
En torn d’intervencions la Sra. Rosa Massot  pel PSC és manifesta a favor de totes les 
subvencions que es puguin rebre. 
El Sr. Xavi García per ICV-EPM, manifestant que és interessant aquesta línia de treball amb 
altres països a nivell europeu, i també alhora recuperar tot l’entorn del riu Ripoll. 
La Sra. Gemma Perich  per CiU intervé tot dient que el 50 per cent potser si  que és poc, però 
com a patrimoni és important aquesta recuperació, així com també el que és el camí del Ripoll per 
fer-hi un itinerari de natura, que pugui ensenyar-nos com era antigament la vida en relació amb 
l’aigua, també dir que forma part del nostre Pla Director del Ripoll. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
 3.- PLA PARCIAL DE CAN BAGES, APROVACIO DE LES ESMENES 

 
El Pla General d’Ordenació de Castellar del Vallès, classifica el sector denominat de “Can Bagés”, 
com a sòl urbanitzable, atorgant-li una qualificació d’industrial/terciari (clau 9). 
ATÈS el que disposen els articles 49, 57 i 59 del Decret legislatiu 1/1990, de 12 de juliol, sobre la 
tramitació de plans parcials d’iniciativa privada. 
ATÈS que el Pla Parcial presentat a tràmit s’acull a la disposició vuitena de la Llei 2/2002, 
d’Urbanisme de 14 de març de 2002, en tant que sigui aprovat inicialment abans del 21 de juny de 
2002. Per tant la tramitació i contingut del present Pla Parcial observarà les determinacions de la 
legislació urbanística vigent (Decret legislatiu 1/1990 de la Generalitat de Catalunya) i el Pla General 
de Castellar del Vallès, aprovat definitivament per la Comissió d’Urbanisme de Barcelona el 26-05-99 
i publicat al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya en data 16-07-99. 
ATÈS que després de la tramitació preceptiva fou aprovat provisionalment pel Ple de l’Ajuntament el 
dia 14 de febrer de 2003, i el seu text refós per acord del dia 3 de desembre de 2003. 
ATÈS que la Comissió d’Urbanisme en sessió del dia 17 de març de 2004, aprovà definitivament la 
tramitació del Pla Parcial i demanava la rectificació de determinats aspectes. 
“1.- Aprovar definitivament el Pla Parcial d’ordenació de Can Bages, de Castellar del Vallès, 
promogut pels senyors Enrique Carulla Würsten i Pedro Montlló Mestre i tramès per l’Ajuntament, 
supeditar-ne la publicació al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i consegüent executivitat a la 
presentació d’un text refós, per triplicat, verificat per l’òrgan que ha atorgat l’aprovació provisional de 
l’expedient i degudament digilenciat, que incorpori les prescripcions següents: 



 

 

1.1.- Cal incloure entre les despeses del sector del cost íntegre de construcció de la rotonda d’accés, 
tal i con aclareix la documentació complementària aportada per l’Ajuntament, en data 9 de febrer de 
2004. 
1.2.- Cal qualificar de sistema d’aparcament l’espai situat al costat del torrent, en un àmbit que voreja 
els talussos, d’acord amb els criteris del plànol annex a l’acord de la Comissió Territorial d’Urbanisme 
de Barcelona, de l’11 de juny de 2003. 
2.- Indicar que el Projecte d’Urbanització que es redacti haurà d’incorporar l’informe del Servei 
Territorial de Carreteres respecte al projecte de la nova rotonda sobre la carretera, l’informe de 
l’Agencia Catalana de l’Aigua, respecte a la depuració de l’aigua residual, així com l’estudi topogràfic 
detallat dels límits de parcel·la amb els marges del torrent, incorporant aquelles solucions 
constructives que signifiquin menor impacte visual i major integració paisatgística. 
3.- Condicionar, a més, l’eficàcia d’aquest acord a la presentació davant l’Ajuntament, dins del termini 
de tres mesos des de la notificació de l’acord d’aprovació, de la garantia del 12% del total cost 
d’implantació dels serveis i d’execució de l’obra urbanització”. 
Vist que la propietat ha presentat les subsanacions pertinents. 
Vist l’informe favorable dels tècnics municipals: 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Donar conformitat al text refós del Pla Parcial de Can Bagés d’iniciativa privada. 
SEGON.- Traslladar l’expedient a la Comissió d’Urbanisme de Barcelona, per a la publicació de 
l’Edicte d’aprovació definitiva. 
Defensa la proposta la regidora Gemma Perich  de CiU, tot dient que Can Bagés és últim polígon 
industrial que ens queda, és d’iniciativa privada i va ser aprovar inicialment, a través de la 
Comissió d’Urbanisme que ens van demanar la incorporació d’una sèrie d’esmenes que 
bàsicament consistent que en el Pla d’Ordenació és fes un text refós que incloïes que el cost 
íntegre de la rotonda que hi haurà just al davant (a l’entorn de la Sony), formés part dels costos 
del propi projecte d’urbanització.           
Per tant s’ha fet un text refós que inclou que aquesta rotonda anirà a cost íntegre en el Pla Parcial 
i que a més a més s’incorporaran, previ informe de l’ACA, qualsevol proposta dins del projecte 
d’urbanització de resolució en quant a les aigües residuals de la pròpia indústria 
En torn d’intervencions la Sra. Rosa Massot pel PSC, es manifesta a favor de la proposta ja que 
l’esmenes presentades per la Comissió d’Urbanisme de Barcelona, introdueixen garanties de 
millora al projecte, però ens agradaria que hi hagués l’exigència per part de l’Ajuntament als 
redactors del pla d’urbanització del sector de Can Bages, abans de la seva aprovació, que la 
rotonda hauria de ser la idònia, és a dir com que els redactors del pla d’urbanització, tendiran a fer 
servir com a referència la rotonda que ja existeix, i com que aquestes dimensions serien 
clarament insuficients, l’Ajuntament hauria d’exigir als promotors del polígon, per una banda, i 
pressionar a la Generalitat, per l’altra banda, per tal que les dimensions de la rotonda s’ajustin a 
les necessitats reals d’ordenació del trànsit i que no faci de tap com l’actual.  
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer després de manifestar-se a favor exposa que millora diferents 
temes que tenim pendents a Castellar. A partir d’aquesta rotonda hi ha d’haver-hi quatre carrils 
que enllacin  amb una altra rotonda a l’alçada de la deixalleria  de Sabadell, i que enllaçaria amb 
la ronda oest i per tant podríem fer la circumval·lació de Sabadell sense atravessar-ho. Per tant, 
aquesta rotonda ha de tenir les  dimensions adequades per aquests 4 carrils i fins aquesta 
rotonda s’hi podrà arribar pel polígon industrial de Can Carner i Can Bages, pel polígon industrial 
del Pla de la Bruguera i per l’actual carretera B-124.  
El Sr. Xavier García per ICV-EPM  manifesta que des d’un inici es van manifestar en contra 
d’aquest polígon, ja que l’alternativa no passa per construir nous polígons, sinó per gestionat mot 
millor el gran polígon de Can Carner. Cal incidir en el model de desenvolupament que estem 



 

 

induint en aquests 5km que van des de la Sony fins el pont de Can Pagés, que el que fa és 
explotar d’una forma intensiva el territori, hi ha altres alternatives, sense recórrer a aquesta 
explotació, tot intentant millorar els espais naturals que tenim.  
En torn de replica la Sra. Gemma Perich per CiU  exposa sobre la rotonda, que la Generalitat 
estarà prou atent,  ja que l’Administració és la mateixa que ha d’informar. Si bé val a dir que tenint 
en compte la situació del nostre municipi, i les necessitats de vies de comunicació, som 
suficientment curosos com per tenir una rotonda finançada per un polígon industrial i que a més a 
més pugui connectar amb aquesta ronda oest.  
La Sra. Alcaldessa diu que la bona gestió d’un polígon, no ha d’anar en perjudici de la 
construcció d’un nou polígon.  
El Sr. Jordi Permanyer per ERC intervé tot dient que s’han mantingut converses per tal de crear 
un consell econòmic i social per tal de millorar i gestionar, no tant sols el present dels polígon 
industrials,  sinó planificar el futur. El teixit empresarial  industrial que tenim aquí a Castellar és 
petita i mitjana empresa, més aviat petita que mitjana, i són els que generen més llocs de treball: 
Intervé el Sr. Xavier García per ICV-EPM  tot referint-se a que aquestes actituds d’anar 
potenciant els polígon industrials, el que estem fent és reforçar el model de desenvolupament amb 
aquestes decisions de seguir refermant-se.        
Per ERC el Sr. Francesc Deu  diu que és cert que hem de mantenir el territori que tenim, però 
dins d’aquest manteniment , l’arranjament del polígon industrial de Can Bages, pertany al mateix 
model de reordenació del territori. 
S’incorpora a la sessió el regidor del PSC, Sr. Pepe González  
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor       :   CATORZE        (14) dels regidors de CiU, ERC i PSC  
             Vots en contra  :   CAP                  (  0)     
                        Abstencions     :   UNA                  (  1) del regidor  D’ICV-EPM  
  
 4.- TARIFES DEL SERVEI D’AIGÜES 
 
El Decret 149, del 28 d’abril de 1988, regula la implantació i modificació de preus o tarifes dels 
béns o serveis subjectes al règim d’autorització o comunicació prèvia en l’àmbit territorial de la 
Generalitat de Catalunya. 
L’article 2 d’aquest Decret disposa quan els serveis de competència local, subjectes a autorització 
prèvia, no siguin realitzats per les corporacions locals per si mateixes o mitjançant òrgans 
exclusivament dependents d’elles, haurà, el gestor del servei, de tramitar l’expedient d’autorització 
davant la Generalitat amb les prescripcions que es contemplen en el Decret.  
Aquesta mateixa norma, en article posterior, el tres, preveu que el gestor del servei, haurà de 
presentar sol·licitud a l’Ajuntament i el Ple que dintre del termini de 30 dies, ha d’emetre informe 
motivat sobre aquesta, basant-se en la documentació aportada pel sol·licitant d’acord amb el 
Decret o normes que el despleguin. Aquesta documentació ha d’incorporar la memòria i estudi 
econòmic que serveixi de base a la proposta de tarifes, amb les dades sobre l’explotació del 
servei i ha d’expressar la tarifa resultant en base a les consideracions tècniques i l’equilibri 
econòmic financer del servei. 
L’empresa SOREA que gestiona el servei d’aigua potable, de manera indirecte sota la modalitat 
de gestió interessada, presenta “memòria i estudi econòmic per a la determinació de les tarifes del 
servei municipal d’aigua potable de Castellar del Vallès” que conté dades tècniques sobre: 

� Les instal·lacions i captacions afectats al servei. 
� Els consums en funció de la població i dels trams establerts. 
� Els cabals subministrats a la xarxa de distribució. 
Les dades econòmiques sobre: 



 

 

� Despeses i ingressos del servei. 
� L’estudi de tarifes a partir de la tarifa mitjana. 
� La descomposició de la tarifa per trams i proposta de tarifes. 
� El detall de despeses i ingressos: personal, energia elèctrica, materials d’obra i 

instal·lacions, sanejament i anàlisis, transports, impostos, despeses generals i 
financeres, el fons de reposició i l’amortització tècnica, la retribució de la companyia. 
Els ingressos no tarifaris i els drets de connexió municipal. L’immobilitzat i valor de les 
instal·lacions.  

A més s’acompanya d’una documentació annexa tal com declaracions del cànon de l’aigua, 
informes tarifaris i altres propis de l’activitat. 
Per la qual cosa a l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Informar com idònia i ajustada als requeriments del decret 28 d’abril de 1988 que 
regula els preus o tarifes subjectes a autorització prèvia per part de la Generalitat de Catalunya, la 
memòria i estudi econòmic, presentat per la Societat Regional de Abastecimiento de Aguas, S.A., 
per a la previsió de les tarifes de subministrament d’aigua potable. 
SEGON.- Autoritzar a l’empresa SOREA, gestora del servei la seva presentació a la Generalitat 
de Catalunya. 
TERCER.- Atès que la Llei estatal 50/1998, de 30 de desembre, de mesures fiscals, 
administratives i de l’ordre social, passava la naturalesa jurídica de les tarifes d’aigua potable de 
preus públics a taxes, per la qual cosa de conformitat amb la Llei d’Hisendes Locals, s’haurà 
d’aprovar la modificació de la corresponent ordenança fiscal que contempla les taxes del servei, 
s’acorda que la revisió de l’ordenança s’efectuarà en el moment de l’actualització de les altres 
ordenances fiscals. Es farà, a la vista de l’informe de la Comissió de preus, i altres estudis que 
puguin establir-se, així com els criteris de millor consideració en funció: de l’increment de l’índex 
oficial del cost de la vida i l’equilibri econòmic financer del servei, i la introducció d’elements per a 
la implantació de la cultura de l’estalvi i millora de la gestió de l’aigua. Tot això previ treball de la 
comissió específica que s’establirà amb aquesta finalitat amb representació de tots els grups 
polítics municipals i sense perjudici de les pròpies consideracions que la comissió pugui aportar, 
establint com a pauta de treball que la proposta de modificació d’ordenança fiscal que se’n derivi 
sigui en base a la voluntat de consens, el més ampli que sigui possible, de la pròpia comissió 
específica. 
Defensa la proposta la Sra. Gemma Perich per CiU per dir que  és un estudi econòmic que 
servirà de base pel que són les propostes de tarifa i incorpora totes les dades d’explotació del 
servei que ens ha portat l’empresa gestora que és la que fa les inversions, el control del 
subministrament d’aigua i també les propostes de despesa. Incorpora també un estudi de tarifes 
en relació al número d’usuaris i per tant fa uns costos estimatius, amb un resultat de 50 cèntims 
per m3. També hi ha una descomposició d’aquesta tarifa per trams. Incorpora el detall de les 
despeses en quan a personal, energia elèctrica, materials d’obra, instal.lacions, sanejament, 
anàlisis, transport, etc.. L’Ajuntament rep aquest estudi fet per l’empresa gestora i donat que el 
Decret de 28 d’abril de 1988 diu que a les modificacions de preus i tarifes dels bens i serveis 
subjectes a règim d’autorització els ha d’aprovar la Generalitat de Catalunya, i en aquest cas és la 
Junta de Preus, acomplim aquest Decret enviat aquesta memòria estudi i alhora veure quines són 
les prescripcions i quins són els informes, per fer les modificacions oportunes en relació a un munt 
d’elements com poden ser l’índex de preu al consum, aquest estudi financer, a les inversions que 
vulguem proposar, i en relació a això sortirà una nova ordenança de taxa en quan a l’aigua. Ens 
comprometem, en base a l’informe que en resulti, a aplicar l’ordenança concreta.  
En torn d’intervencions la Sra. Rosa Massot pel PSC comenta que com cada any Sorea envia al 
Ple de l’Ajuntament, per tal que sigui enviat a la Comissió de Preus, l’estudi sobre l’augment de 



 

 

les tarifes del servei municipal d’aigües, amb una pujada lineal, que afectava per igual als qui 
gasten molta aigua com als qui en gasten poca. Hem estat d’acord tots els grups en que cal fer un 
estudi detallat sobre quina és la millor forma d’aplicar els augments. Cal aplicar mesures que 
premiïn als estalviadors i que castiguin als malgastadors i sobretot  cal tenir molt clar que encara 
properament ens arribi l’aigua del Ter Llobregat, l’Ajuntament està per un us racional de l’aigua, 
per això estem  d’acord en crear una comissió que estudi a fons l’informe de Sorea i decideixi els 
criteris que regiran els preus de l’aigua pel proper 2005 i que aquesta ordenança entre en la 
propera aprovació d’ordenances fiscals que es farà el proper mes d’octubre. 
A continuació pregunta si tot el paquet amb l’estudi de tarifes a partir de la tarifa mitjana i la 
descomposició de la tarifa per trams i proposta de tarifes, la Junta de Preus ho aprova tot, 
realment després podrem canviar aquests trams i tarifes. 
El Sr. Secretari   li contesta dient que es suposa que la tarifa mitjana serveix pel càlcul de 
distribució de costos i després aquesta tarifa es descomposa per blocs. No obstant hem 
d’entendre que l’Ajuntament pot aprovar aquells preus, sempre i quan no rebassin els que ha 
dictaminat la Comissió de Preus.  
La Sra. Rosa Massot diu que potser seria molt més fàcil treure l’estudi de tarifes i el seu desglòs, 
per tal que la Junta de Preus només aprovi l’informe sobre la situació de les despeses. 
El Sr. Secretari  torna a intervenir tot dient que en base al Decret abans esmentat, el que cal és 
incorporar dins els estudis economico financers la proposta de tarifes, amb això vull dir que és un 
requisit necessari que s’inclogui la proposta de tarifes, ja que el que fa la Comissió de Preus és 
enviar un comunicat dient les tarifes màximes. 
Torna a intervenir la Sra. Rosa Massot  per dir que l’estudi presentat per Sorea és per a l’any 
2004, quan estigui aprovat seran les tarifes pel 2005, de tal manera que anirem un any enrera.   
Intervé el Sr. Jordi Permanyer   per ERC per dir que avui només s’informa i s’autoritza a 
l’empresa per a la presentació d’aquest informe i que la proposta de tarifes es imprescindible per a 
la presentació d’aquest informe.  Pensem  que això no condiciona l’aplicació d’aquestes tarifes, 
entenem que és una proposta de preus màxims i que l’Ajuntament mitjançant les ordenances 
fiscals té potestat per rebaixar-lo.  Amb aquesta finalitat es proposa la creació d’aquesta comissió 
de tots els grups municipals, a fi i efecte de treballar i aconseguir trobar aquelles mesures que 
facin que sigui un ús mes racional i eficient, que el servei sigui encara millor del que és i treballar 
amb el tema de les tarifes per penalitzar el consum excessiu i afavorir l’ús racional, així  com 
també la reutilització de diferents xarxes d’aigua. 
El Sr. Xavier Garcia per ICV-EPM, intervé tot dient que seria convenient corregir les fuites que 
s’estan donant en la nostra xarxa tal i com es reflecteix en l’informe tècnic, i també estudiar les 
inversions necessàries perquè puguem tenir una bona xarxa de distribució i que ens permeti que 
un recurs tant escàs com és l’aigua, poder passar-ho ales generacions futures i que els aquifers 
segueixin funcionant.     
Finalment la Sra. Gemma Perich per CiU  comenta que en general el que volem es, tenir una 
estructura que estigui molt bé, volem complir tota la normativa, volem que no hi hagi fuites, volem 
que hi hagi estalvi d’aigua. En tot cas, tot això passa per fer grans inversions, la construcció d’un 
dipòsit pot costar al voltant dels 100 milions de pessetes, i tot això es repercuteix en tarifes o 
s’assumeix el dèficit de la gestió, és evident que cal que fem altres ordenances de caire de 
l’estalvi d’aigua i a més a més aconseguir que la gent valori l’aigua pel preu que val.  
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 

5.- APROVACIÓ INICIAL ORDENANÇA D’OBRES A LA VIA PÚBLICA 
 
Aquesta ordenança té com a finalitat: 
 



 

 

- la planificació de les instal.lacions per a conduccions, a la via pública, de serveis públics de 
subministraments de tot tipus i de les obres i condicions necessàries per al seu 
establiment, traçat, conservació, supressió, substitució, modificació o trasllat. 

- L’execució de les obres per a l’establiment de les instal.lacions 
- La inspecció de l’ocupació de la via pública, de les instal.lacions i de l’execució de les 

obres. 
- L’ocupació de la via pública per causa de les obres, serveis i instal.lacions que s’hi 

realitzin. 
ATÈS el que disposa l’article 178 de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, al respecte a 
la tramitació d’ordenances. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovació inicial de l’ordenança reguladora d’obres, serveis i instal.lacions a la via 
pública i espais municipals. 
SEGON.- Exposar-la  al públic durant el període de trenta dies, en el cas que no hagués cap 
al·legació o suggeriment, l’acord inicial esdevindrà definitiu. 
TERCER.- Donar audiència  als interessats, companyies de subministres, perquè en igual 
període puguin examinar l’expedient i al·legar, si s’escau, el que estimin pertinent. 
Presenta la proposta el Sr. Cèsar Galvan per CiU tot dient que l’ordenança que avui es presenta 
és la reguladora d’obres, serveis i instal.lacions a la via pública, que és fruit de la reestructuració 
portada a terme, i que ens ha permès treballar amb les Regidories de l’Àrea de Territori. Amb 
aquesta ordenança es podrà millor controlar totes les actuacions que es porten a la via pública.  
Val a dir que fins a la creació d’aquesta ordenança el treball ha estat conjunt amb la Unitat de 
Control d’empreses de subministraments aplicant el que fins ara recollia la Llei. Aquesta 
ordenança és una eina molt important i que ens permetrà tenir un control de les actuacions que 
porta les empreses de serveis, així com també dels  contractistes, petites empreses i promotors 
que ens provoquen incidències a la via pública. Aquesta ordenança és molt extensa i recull totes 
les necessitats que ens podem trobar. 
En torn d’intervencions i pel PSC el Sr. Ignasi Jiménez comença dient que el vot serà a favor 
d’aquesta ordenança; és una ordenança de caràcter tècnic, elaborada pels tècnics de la via 
pública que, són els qui millor coneixen quins són els problemes alhora d’organitzar tots aquest 
treballs, per part de tot una sèrie d’empreses que subministren serveis d’aigua gas, etc.. El grup 
socialista creu que amb aquesta aprovació s’avança molt positivament, perquè no es bo que les  
companyies tinguin la possibilitat de fer i desfer, tenint en compte només els seus interessos i 
sense previ avís a l’Ajuntament. A partir d’ara i amb aquesta ordenança es podran planificar tots 
els treballs que s’han de fer a la via pública. 
En la comissió informativa vàrem presentar unes esmenes que esperem siguin recollides en el 
text,  i eren:  sobre les penalitzacions que aquestes empreses haurien de rebre quan no s’ajusten 
al calendari acordat, i que podrien ser de caràcter progressiu segons els dies de retard que tinguin 
amb el calendari prèviament acordat, i altra feia referència als canals d’informació, que aquestes 
empreses haurien de tramitar als veïns quan volen obrir o utilitzar la via pública. En qualsevol cas 
esperem que la línia que s’inicia avui amb la presentació d’aquesta nova ordenança tingui certa 
continuïtat i es vagin innovant amb noves ordenances que apostin per aquest sentit. Les 
ordenances són un instrument molt important per les corporacions locals i apart que és necessari 
dotar-se d’aquests instruments, el que cal és utilitzar-los. 
Intervé el Sr. Jordi Permanyer   per ERC tot dient que fins ara ens regíem per una ordenança 
molt genèrica que era la que provocada col·lapses i desajustaments en les intervencions amb les 
empreses de serveis a la via pública, per tant era urgent i crec que s’ha fet una bona feina des de 
la Regidoria pertinent al redactar aquesta ordenança, que planifica i executa tot el que sigui 



 

 

ocupació de via pública i per primera vegada l’Ajuntament és qui marca les prioritats d’acord amb 
els interessos generals de a població i no pas a l’inrevés, no seran els particulars els qui marquin 
el calendari que amb ells els interessa, amb el conseqüent perjudici pels castellarencs, ara bé 
caldrà un altra par, mot important, que serà el fer-la complir, i per tan s’haurà d’adequar i posar les 
mesures pertinents per fer-la complir, inspeccionar  i quan calgui sancionar. 
Per ICV-EPM el  Sr. Xavier Garcia intervé tot dient que és important que siguin els Ajuntaments 
els qui estiguin per sobre del seu municipi i no les companyies de serveis, amb això vull dir que és 
una ordenança que es positiva, ara bé, com tot reglament cal fer-lo complir. 
S’obra un torn de replica amb el Sr. Cèsar Galvan per CiU i exposa que referent a les esmenes 
proposades pel Grup Socialista la que fa referència a la informació als veïns, finalment no ha 
calgut,  ja que l’article 64 de la pròpia ordenança ja parla molt abastament de la notificació i la 
informació que s’ha de fer de les obres. 
La Sra. Gemma Perich  de CiU pren la paraula per contestar la intervenció del Grup Socialista i 
diu que pel que fa l’esmenta en quan a la graduació en la penalització, tenim un informe jurídic en 
el qual ens diu que per Llei no podem incorporar aquesta graduació per dies, quan hi ha un 
incompliment  per part de qualsevol de les situacions marcades en l’ordenança es genera la 
incoació d’un expedient disciplinari i es marquen una sèrie d’infraccions en funció de si es lleu, 
greu o molt greu, i també hi ha uns paràmetres que marca la Llei a nivell de règim econòmic. 
El Sr. Ignasi Jiménez pel PSC tot dient que encara  que la pròpia ordenança ja contempli  
l’apartat de les notificacions, la proposta anava encarada a personalitzar més la informació que es 
fa arribar després als ciutadans afectats per aquestes obres a la via pública.  
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
 6.- MANIFEST  
 
Davant les continuades agressions i amenaces de caire feixista que s’han anat donant a Castellar 
, especialment durant els darrers anys. 
Davant del fet que aquest tipus de problemàtica s'ha anat expandint pels diferents àmbits de la 
vida social, educativa, associativa, esportiva, etc. de Castellar. 
- manifestem: 
 la nostra més enèrgica condemna a la violència feixista en totes les seves variants: exposició de 
simbologia, xenofòbia, homofòbia, insults, amenaces i agressions i a tot altre tipus de violència . 
- prenem com a objectiu fonamental: 

- treballar de forma conjunta per posar fi a la situació actual d’aquesta violència i a la por 
que està creant tot potenciant els valors imprescindibles per poder conviure amb pau, 
llibertat i dignitat, sense cap tipus d'exclusió per motiu d'ideologia, origen social, cultural 
o geogràfic. 

- i ens comprometem a: 
-  impulsar un pacte local amb institucions, associacions i entitats, centres educatius, etc. per tal 

d'establir compromisos i treballs conjunts  per afrontar aquesta problemàtica, i que es concreti 
en una comissió de treball on tots aquests agents socials, polítics i tècnics hi estiguin 
representats de manera permanent. 

-  realitzar les tasques socials necessàries amb l'objectiu que els infants i joves de la vila  no se 
sumin a aquestes actituds feixistes. 

-  donar ple suport a totes les víctimes de qualsevol tipus d'agressió feixista en tots els àmbits: 
institucional, jurídic, psicològic... establint els pertinents protocols d'actuació i difonent de 
forma adient la informació necessària a la ciutadania. 

- posar tots els recursos disponibles per perseguir els autors/es dels actes violents impedint la 
seva impunitat . 



 

 

Els sotasignats ens reafirmem en la nostra voluntat democràtica i  antifeixista, comprometent-nos 
a traslladar-la a l’acció municipal. 
Castellar es declara poble antifeixista, mostrant així públicament els principis bàsics i la 
intencionalitat d’aquest manifest, consensuat amb  la plataforma antifeixista i l’Ajuntament de 
Castellar. 
La Sra. Alcaldessa explica la proposta dient que com ja tots sabeu arran dels esdeveniments que 
es van succeir en la passada festa major, l’Ajuntament Ple es va comprometre a una sèrie 
d’actuacions, engegant  una línia de treball ’actuació pel que fa bàsicament al suport a les 
víctimes d’agressions, a les polítiques socials i també a tot el que fa referència a la seguretat 
ciutadana. D’altra banda i arran d’aquests esdeveniments, el neguit d’una part important de la 
ciutadania de Castellar va portar la creació de la plataforma ciutadana Castellar contra el feixisme, 
aquesta plataforma ha tingut sempre un paper de reivindicació de les responsabilitats de 
l’Administració del govern local i a més a més ha engegat unes línies de treball en el seguiment  
dels casos de les agressions, en la denúncia d’aquests casos i també  en el fet d’instar al govern 
local a seguir els compromisos d’actuació que s’havien adquirit. Les relacions que ha hi hagut 
entre la plataforma i l’Ajuntament no sempre han estat fàcils; el funcionament d’una plataforma és 
molt diferent al funcionament d’una institució política, tot i que els objectius pugessin ser els 
mateixos. Per aquesta dificultat que hi ha hagut en molts casos, es va arribar a un punt una mica 
crític que es va haver de solucionar, es va proposar una via nova de comunicació entre uns i 
altres. 
Per l’equip de govern és important que aquest sigui un manifest consensuat per ambdues parts, ja 
que demostra que la voluntat de diàleg d’entesa  i de consens hi és, i que junts també poden fer 
coses. Tot seguit dona lectura al text del manifest. 
S’obra un torn d’intervencions amb el PSC,  el Sr. Ignasi Jiménez  diu que la sensació que ens 
ha deixat aquest manifest en el nostre grup municipal és força ambivalent, per una banda aquest 
no és el primer manifest o acord que signen relatiu al tema de la violència des de la passada festa 
major. Per nosaltres aquest acord tenia una importància fonamental, especialment perquè ens 
sentiem corresponsables per les moltes aportacions que hi férem, en aquest manifest es deixava 
clar que per sobre dels interessos polítics de cada un dels grups municipals que tenen 
representació a l’Ajuntament de Castellar, es volia solucionar per sobre de tot el tema de la 
violència en el nostre municipi. Sempre hem preferit expressar les nostres discrepàncies sobre 
aquestes qüestions en les comissions de l’Ajuntament, més que no pas optar per la via de  fer 
públiques les nostres opinions al respecte. Ha passat un any i d’aquest any hem après moltes 
coses, la primera de totes és que no hem estat suficientment durs o exigents alhora d’exigir que 
els compromisos que es recollien en aquesta acord  es complissin, molts no s’han complert i 
d’altres s’han fet a mitges o malament, les bones paraules de l’equip de govern a nosaltres ja no 
ens serveixen, les nostres demandes d’informació de com s’estaven duent aquestes mesures o 
propostes que havien acordar i consensuat tot els grups municipals, s’han quedat sempre una 
mica a l’aire, mai han estat respostes i en tot cas si una resposta hem tingut ha estat el silenci, 
moltes reunions i comissions, però al final res de res. A banda hem hagut d’aguantar diferents 
moment de tensió. L’experiència no ens deixa tenir tota la confiança que nosaltres voldríem  amb 
aquest manifest, la quantitat de literatura que està generant el problema de la violència a Castellar 
ens fa ser relativament asèptics sobre els resultats finals de tot això, de les paraules als fets 
sempre hi ha un abisme. 
Si amb l’aprovació avui del manifest s’aconsegueix que els recels que durant tot aquest últim any 
hi ha hagut entre l’Ajuntament i la plataforma es dilueixen, ens podem donar tots per satisfets, una 
satisfacció una mica incompleta, almenys pel nostre grup municipal. Som partidaris de 
reglamentar aquesta comissió i de donar-li un aire institucional, per tant presentarem pel proper 
Ple del mes de setembre la proposta  de constitució d’aquesta comissió  com a proposta de 



 

 

resolució , pensem que les funcions que hauria de tenir aquesta comissió són les dissenyar les 
mesures socials i policials per aturar aquest incidents, així com dur a terme una política de 
prevenció i de detecció de conflictivitat més a llarg termini, potser una bona manera de començar 
a treballar aquesta comissió seria fent un seguiment de com s’han dut a terme les propostes 
acordades el passat mes d’octubre. Tot hi això el nostre grup seria favorable al manifest, ho diem 
en molt menys entusiasme del que ens agradaria, han passat masses coses des de l’últim any 
com per no estar una mica escarmentats, avui s’aprovarà el manifest, però sobretot  no caiguem 
en la autocomplaença,  que ningú es pensi que el problema de fons està resolt, perquè tot està 
per fer. 
El Sr. Jordi Permanyer   per ERC, intervé tot dient que pensem que ara no és el moment de fer 
cap retret, ja que davant la problemàtica social que ve derivada de les agressions i amenaces de 
caire feixista que hem anat patint i com també diu aquest manifest, el consens d’avui és un pas 
molt important i molt positiu. Davant de tot això calia actuar unitàriament per intentar prevenir i 
donar solucions a aquest greu problema social. 
Per ICV-EPM el  Sr. Xavier Garcia intervé tot analitzant el perquè ens troben en aquesta situació, 
el procés que es va obrir arran dels fets de la passada festa major, i ara el mes de juliol estem 
davant un nou  manifest, perquè aquesta necessitat de fer-ne un de nou. Crec que això es 
constata en una contradicció positiva que ha de servir per tirar endavant, que és entre la 
democràcia que representa a l’Ajuntament i en el seu equip de govern, i les noves inquietuds de la 
participació  ciutadana a una nova democràcia que ve impulsada per la maduresa d’aquesta nova 
ciutadana que trobem, això es manifesta a través d’un problema greu que és la violència dins del 
nom de la joventut i dins del mon de la nostra societat, aquest problema dona lloc i fa florir 
aquesta contradicció, i crec que és important tenir present que és una contradicció i que és 
positiva i que no la resoldrem, no té solució.  
Es positiva la creació d’aquesta comissió, però no ha de fer-se només per parlar, aquest sector  
de població ens està dient  que estan cansats de parlar, volen actuar i assumir responsabilitats, i 
per portar a terme tot això s’ha de dotar-la d’uns recursos econòmics, tècnics i personals.  
La Sra. Alcaldessa es manifesta d’acord amb les intervencions que s’han fet, i vol reiterar el caire 
positiu del consens arribat, com ha de funcionar aquesta comissió, s’ha de decidir entre tots, no 
podem oblidar, com ha dit el regidor Sr. García, que hi ha unes persones que tenim unes 
responsabilitats públiques i que no es just traspassar-les a la ciutadania, tot i que aquesta les 
reclami, i que cal trobar una formula perquè la ciutadania  participi de les decisions dels polítics. I  
val a dir que les reticències de converses de col·laboració i comunicació entre la plataforma  i 
l’Ajuntament, s’havien diluït ja abans de la redacció d’aquest manifest. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 

 
 

Per acabar desitja bones vacances a tothom. 
   
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent  dos quarts de deu del vespre,  s’aixeca la 
sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests acords el Secretari, 
amb el vist-i-plau de la Sra. Alcaldessa. 


